
Hoe zit het nou echt





Hoe zit het nou echt

Rob Fraza



Schrijver : Rob Fraza
Coverontwerp : Rob Fraza & Sem Fraza
Fotografie : Sonja Fraza
ISBN : 9789403601540
© 2020 Rob Fraza

1e druk





Inhoudsopgave:

Waarom dit boek ..........................................................................................5

Het begin ......................................................................................................7

Stop de betutteling........................................................................................8

Politieke correctheid en de consequenties ....................................................9

1978............................................................................................................13

Wie wordt nu eigenlijk gediscrimineerd?...................................................19

Diversiteitsbarometer .................................................................................25

Europese Unie ............................................................................................27

Die gekke Britten .......................................................................................37

Dikastocratie dat moeilijke woord van Baudet...........................................37

Klimaat waanzin.........................................................................................43

CO2 de grote boosdoener ...........................................................................51

Wat moet ik nu met mijn gasfornuis?.........................................................53

Is gas wel zo slecht voor het milieu?..........................................................55

Warmtepomp geweldig of dramatisch?......................................................59

Windmolens ...............................................................................................63

Biomassacentralemaffia .............................................................................71

CO2 Samenvattend en oplossend ...............................................................75

CETA .........................................................................................................77

Thor is toch een stripfiguur? ......................................................................83

PFAS ..........................................................................................................89

5G Oh shit! die ellende krijgen we ook nog ...............................................97

Immigratiebeleid ......................................................................................115

武漢的電暈..............................................................................................125

Ondernemers Geldermalsen vs de Experts ..............................................137



Schokkende ignorantie .............................................................................145

Vaccins .....................................................................................................150

Is het glas half vol of half leeg? ...............................................................181

De hoofdpersonen van de poppenkast ......................................................189

Bedankt voor het lezen .............................................................................201

Bedankpagina ...........................................................................................203





5

Waarom dit boek

Ik ben begonnen met dit boek/essay om nu eens duidelijk te krijgen wat 
er de laatste tijd gebeurt met de nationale en internationale politiek, in 
combinatie met de actuele maatschappelijke thema’s. De initiële insteek 
was om deze vraagstukken, waar veel verschillende meningen over zijn, 
te onderzoeken en te beschrijven. Hoe reageert de politiek, 
maatschappij en de wetenschap op deze vraagstukken en wat zijn de 
consequenties van bepaalde keuzes? De politiek is versplinterd, de 
wetenschap is verdeeld en ik zocht naar duidelijkheid.

“Hoe zit het nou eigenlijk?”

Ik hoor vaak de opmerking: “Hoe kom je er nou bij om een boek te 

schrijven?” Goede vraag! Wat heeft mij nou getriggerd om iets op 
papier te zetten? Als ik met mensen om mij heen (vrienden, familie, 
kennissen, collega’s en een paar van die vervelende vrienden van mijn 
oudste zoon) spreek over hun politieke opvattingen, geven ze vaak aan 
dat ze er niet veel van snappen of ze hebben volledig het vertrouwen in 
de politiek verloren. Natuurlijk zijn er ook een paar die zich wel 
verdiept hebben in bepaalde thema’s, wat vaak resulteert in leuke 
discussies. Wat mij opvalt tijdens de discussies; is dat bepaalde 
meningen vaak op onjuiste of incomplete informatie gebaseerd zijn. 
Niet dat ik alles weet: daarom ben ik op zoek gegaan naar antwoorden. 
Albert Einstein zei ooit: “The important thing is not to stop questioning, 

Curiosity has its own reason for existing.”

“Hoe zit het nou?”

Door de verschillende berichtgevingen is het ook bijzonder ingewikkeld 
om een onderscheid te maken tussen waarheid en ‘Fake News’. De 
meeste mensen houden zich er dan ook het liefst zo min mogelijk mee 
bezig. Best wel gek, als je je realiseert wat voor grote impact de huidige 
politieke beslissingen op hun verdere levens zal hebben.
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Ook werd ik de laatste tijd getriggerd door het grote aantal politieke 
programma’s op televisie, het reguliere nieuws en de vele talkshows. Ik 
vermoed echter dat social media de grootste invloed op mij heeft gehad. 
Twitter, Instagram, LinkedIn en Facebook staan vol met meningen, 
grappen, beledigingen, feiten en verwijten. Ik wist het zeker! Ik wilde 
een boek schrijven, waar ik alles op een eenvoudige manier kon 
samenvatten en mijn mening kon vormen.

“Want, hoe zit het nou eigenlijk?”

Ik ben gewoon begonnen met schrijven, lezen, discussiëren, luisteren, 
lezen, internetten, lezen en schrijven. Na een paar bladzijden 
geschreven te hebben, kwam ik erachter dat wat ik reeds geschreven 
had, alweer wilde aanpassen. Hoe verder ik me verdiepte in de materie, 
hoe bozer en verbaasder ik eigenlijk werd. Ik kwam van de ene 
verbazing in de andere. Voornamelijk de incompetentie, de naïviteit van 
de politici, de eenzijdigheid van de adviesorganen en de machtspelletjes 
van nationale en internationale multinationals zijn schrijnend. Het 
stelselmatig demoniseren van Thierry Baudet (Lijsttrekker FVD) en 
Wilders (Lijsttrekker PVV) maakte het er niet veel beter op. Het niet 
open staan voor feiten en andere wetenschappelijke onderzoeken, maar 
het halsstarrig doordrukken van meestal onhaalbare ideologieën en het 
niet wetenschappelijk onderbouwen van beslissingen spanden de kroon. 
Dan vraagt u misschien: “Maar waarom word je dan boos?” Ik word 
boos omdat ik echt van menig ben dat er niet geregeerd wordt voor ons 
(de bevolking), maar alleen uit is op eigen politiek gewin en macht, 
ongeacht de consequenties en tegen elke prijs. Elke vorm van 
helicopterview en leiderschap ontbreekt volledig bij de meeste politieke 
partijen. Ik hoop met dit boek moeilijke thema’s makkelijk te maken en 
de waanzinnigheid van de huidige politiek en maatschappij bloot te 
leggen.

“Hoe zit het nou echt?”

Veel plezier met lezen…
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Het begin

Het schrijven van een boek is nieuw voor mij. Hoe begin ik dan met het 
eerste hoofdstuk? Ik moet toch een keuze maken in de talloze actuele 
thema’s die een uitleg kunnen gebruiken.

Allereerst geef ik mijn kijk op de huidige samenstelling van de 
Nederlandse politiek. Een significant probleem van ons politieke stelsel 
is het aantal politieke partijen, dat ervoor zorgt dat de versplintering nog 
nooit zo groot was als nu. Er zijn zelfs eenmansfracties (Zo wordt het 
nou eenmaal genoemd. Ik realiseer me dat veel politiek correcte 
neuroten hier een probleem mee kunnen hebben, gezien het ook een 
vrouw kan zijn die de eenmansfractie leidt.) In de huidige Tweede 
Kamer heb je Van Haga en Van Kooten-Arissen, die respectievelijk een 
stem van de VVD en van de Partij voor de Dieren hebben afgesnoept. 
Van Kooten-Arissen is via 50Plus inmiddels gefuseerd met de Henk 
Krol, die zijn fractievoorzitterschap opgegeven heeft van 50Plus om 
deel te nemen aan de eerstvolgende Tweede Kamerverkiezingen als 
‘Partij voor de Toekomst’. Van Haga is inmiddels lid geworden van het 
FVD, maar de fracties fuseren nog niet. Of hij bij de komende 
verkiezingen op de FVD-lijst zal staan, laat hij voorlopig in het midden. 
Al met al niet echt een stabiel politiek stelsel.

De coalitie (regering) bestaat ook al uit meerdere partijen. Het regeren 
zelf wordt een stuk ingewikkelder hierdoor, gezien elke partij staat voor 
haar standpunten en deze terug willen zien in het regeerakkoord. De 
regering zal niet altijd de beste beslissingen voor haar bevolking nemen, 
omdat alle partijen in de coalitie hun eigen agenda willen doorvoeren. 
Hierdoor worden ‘soms’ beslissingen genomen, waar niet iedereen in de 
coalitie achter staat. Dit leidt vanzelfsprekend tot grote verbazing bij de 
bevolking -waar zijn ze in vredesnaam mee bezig?-

Gelukkig is Nederland een democratie. Echter als ‘onafhankelijke’ stel 
ik mezelf wel de vraag; of het huidig politieke stelsel wel een 
representatieve manier is voor een democratische sturing voor de 
Nederlandse bevolking. -Ik denk het niet!-
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Stop de betutteling

Om niet gelijk met het moeilijkste onderwerp te beginnen, wil ik het in 
dit hoofdstukje hebben over betutteling. De betutteling die ons 
opgedrongen wordt. Op zich een makkelijk onderwerp. De voorbeelden 
die ik zo beschrijf, zullen dan ook bij iedereen bekend voorkomen.

Achter de hedendaagse betutteling, die in eerste instantie onschuldig 
lijkt, steekt veel frustratie, onbegrip en ongeloof. Dus zo onschuldig is 
het niet! De betutteling wordt namelijk ook gebruikt als hulpmiddel 
voor het behalen van politieke doeleinden.

Wat is betuttelen eigenlijk en waar komt de obstinate drang van de 
overheid vandaan om ons te betuttelen? In het woordenboek vinden we 
meerdere vertalingen van betuttelen: bedillen, beleren, bevoogden en 
verregaand regelen. De omschrijving die wordt gehanteerd is:

“Ongevraagd zeggen wat iemand moet doen. 

Kleine dingen voor iemand regelen.”

Waarom betuttelt de overheid ons? De overheid zou initieel toch sturing 
moeten geven aan belangrijke hoofdlijnen en niet verzanden in 
betuttelingen op detailniveau? Heeft de overheid geen vertrouwen in 
haar eigen bevolking? Het betuttelen door de overheid is eigenlijk een 
diskwalificatie van haar eigen bevolking. De bevolking wordt niet als 
volwassen gezien en de soevereiniteit van het individu wordt in twijfel 
getrokken. Maar misschien zit hier, betreffende bepaalde personen, wel 
een kern van waarheid in.

Maar het gaat verder! Het is een (s)linkse en niets ontziende strategie 
om via betutteling in regelgeving en zelfs wetten te verzanden. En via 
regelgeving probeert het huidige politieke kartel macht te vergaren. 
Hierbij verliezen de overheidsinstellingen het primaire doel van regeren 
en besturen voor hun volk uit het oog, enkel en alleen om hun eigen 
macht te waarborgen. Dit zijn best harde uitspraken, maar wordt wel de 
rode draad van dit boek.
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Politieke correctheid en de consequenties

Politieke correctheid is een goed voorbeeld van betutteling. Persoonlijk 
vind ik politieke correctheid een gebrek aan lef. Het is namelijk een 
middel om bepaalde zaken niet te benoemen hoe ze daadwerkelijk zijn. 
Met als doel om eigen politieke en maatschappelijk ideologieën door te 
drukken. Veel politieke partijen en ideologische belangenorganisaties 
zijn kampioen in het misbruiken van politieke correctheid. We zijn in 
Nederland dan ook echt doorgeslagen met deze flauwekul, wat ons 
uiteindelijk niet verder zal helpen. Het ontkennen en bagatelliseren van 
problemen brengt geen oplossingen, maar zal resulteren in nog grotere 
problemen, wat uiteindelijk catastrofale gevolgen kan hebben. Een 
passende uitspraak van oud VVD Tweede Kamerlid Ayaan Hirsi Ali is:

“Politieke correctheid is een wapen dat wordt gebruikt om mensen 

het zwijgen op te leggen die de waarheid vertellen.”

Politieke correctheid is initieel ontstaan om de zwakkeren en 
minderheden in onze samenleving te ontzien. Nu slaan we hierin 
volledig door, omdat dit vaak gebruikt wordt voor eigen gewin. We 
verzanden ook in de betutteling van de zwakkeren en minderheden. De 
overheid en belangenorganisaties gaan hier ongevraagd op de stoel van 
de zogenaamde zwakkeren zitten. Een nobel streven, als politieke 
correctheid, is voor sommige fanatieke ideologen zelfs een overtuiging 
geworden. Nietzsche, de Duitse filosoof zei ooit:

“Overtuigingen zijn gevaarlijker vijanden der waarheid dan leugens.”

De ontwikkeling van dit fanatieke gedrag, dreigt zelfs het bestaan van 
een volk en haar cultuur te verscheuren. Dit zijn weer harde woorden 
maar jammer genoeg wel waar. Kijk maar om je heen, luister naar de 
radio, kijk TV, surf over het internet en praat met familie en vrienden. 
Iedereen heeft wel een mening over bepaalde onderwerpen waar 
politieke correctheid de grondslag van is. Als mensen het gevoel krijgen 
dat er alleen naar kleine, vaak ideologische, groeperingen geluisterd 
wordt, en niet naar de mening van het overgrote deel van de bevolking, 
versterkt dat de kloof tussen burgers en de 'elite'.



10

Ik zal u een paar voorbeelden van woorden geven, waarin de politieke 
correctheid doorslaat en mijn inziens de plank volledig misslaat:

 Steuntrekkers worden uitkeringsgerechtigden.
 Werklozen worden mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt.
 Invaliden worden mensen met een beperking.
 Schoonmakers worden interieurverzorgers.
 Politiemannen worden politiemensen.
 Zigeunersaus wordt paprikasaus.
 Jodenkoeken en negerzoenen hebben het ook zwaar te verduren.
 En in begin januari 2020 werd de media overspoeld met de 

Moorkop. Dit zou chocoladebol of Roomkop moeten gaan heten.

De vragen die je jezelf hierbij zou kunnen stellen zijn:

 Zijn de zigeuners, die die zich door de saus gekwetst voelden nu 
echt geholpen?

 Hebben de Moren nu een beter gevoel als wij een chocoladebol
eten bij de koffie?

 Voelen mensen in een rolstoel zich nu beter omdat ze geen 
invalide genoemd worden, maar iemand met beperking?

Velen lachen hierom. Maar ik denk dat dit wel goede voorbeelden zijn, 
waar de overheid en belangenorganisaties haar bevolking betuttelt.

Maar het gaat verder dan deze, voor veel mensen, onbelangrijke 
neuzelheden. Het stopt niet met enkele woorden, want overal is wel wat 
op aan te merken. Deze onbelangrijke neuzelheden kunnen wel een hele 
cultuur beïnvloeden. Gaandeweg wordt de politieke correctheid ook 
omarmt door voornamelijk linkse partijen (GroenLinks, SP, D66, 
BIJ1‘Sylvana Simons’ en ja zelfs de VVD.) Zij denken dat door 
taalgebruik de maatschappij fundamenteel veranderd kan worden en 
hanteren politieke correctheid steeds vaker, voornamelijk om hun eigen 
politieke standpunten te rechtvaardigen en te bekrachtigen.
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Niet alleen de overheid maakt zich schuldig aan valse politieke 
correctheid, ook de media maakt zich hier schuldig aan. Politieke 
correctheid is absoluut niet onschuldig en is zelfs een bedreiging voor 
onze democratie.

“Ze herschrijven de geschiedenis, veranderen onze taal,

verloochenen onze cultuur en vernietigen onze vrije toekomst!”

Dat het continue gebruik van politieke correctheid überhaupt levens-
vatbaar is, heeft allemaal weer te maken met het ontbreken van lef en 
ruggengraat in de politiek. Ik zal geen namen noemen (Ik wil ook wel 
eens politiek correct zijn,) maar u kunt natuurlijk deze laatste zin zelf 
weerspiegelen op bepaalde personen in de politiek.

Tegenspraak en discussie worden niet getolereerd! Mocht iemand hier 
toch over beginnen, worden deze personen bestempeld als racisten, 
fascisten en zelfs nazi’s. En precies hier wringt de schoen bij mij! In het 
democratisch Nederland wordt met politieke correctheid de mond 
gesnoerd van iedereen die anders denkt dan hun ‘vaak linkse’ 
overtuigingen. In plaats van een land waar je openlijk je mening mag 
geven, veranderen wij langzaam in een land waar de overheid de 
bevolking haar linkse en vaak irrationeel beleid opdringt. Van een op 
eerste instantie lachwekkende naamswijziging tot uiteindelijk een 
vergelijkbare situatie als het aloude communistische Sovjetmodel.

Wanneer de politieke correctheid en betutteling ook te ver gaan, is mijn 
inziens, wanneer een cultuur ter discussie wordt gesteld door een heel 
kleine minderheid. Hier wordt een volk en cultuur verscheurd door 
persoonlijke denkwijzen en ideologieën. Zo hebben wij in Nederland de 
laatste jaren discussies over thema’s zoals:

 Zwarte Piet is racistisch dus Roetveeg Piet of Stroopwafel Piet
 Kerstdagen wordt Feestweek
 Pasen wordt Lentefeest
 Carnaval wordt Verkleedfeest
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KOZP (Kick Out Zwarte Piet) is een voorbeeld van een handje vol 
ideologische fanatici van Surinaamse en Ghanese afkomst. Zij zijn zo 
fanatiek en hebben als kleine groep zo veel invloed, dat ze zelfs 
winkelketens en ondernemers dwingen om mee te doen met die gekte. 
Deze willen op hun beurt hun handen niet branden aan racisme. Neem 
als voorbeeld dat de Hema geen moorkoppen en paaseieren meer 
verkoopt.

Elke vorm van racisme, antisemitisme of institutionele racisme is 
verwerpelijk. Misstanden tegen welke bevolkingsgroep dan ook moeten 
direct, door de daarvoor bestemde instituten, de kop ingedrukt worden. 
Je bestrijdt racisme niet met racisme, Je bestrijdt racisme niet door 
oproepen tot geweld, Je bestrijdt racisme niet door zelf voor rechter te 
gaan spelen. de beste manier om racisme te bestrijden is met solidariteit, 
discussie en bewustwording. Zelfs voor Zwarte Piet is wel een 
oplossing.

Groeperingen zoals KOZP zouden eigenlijk geen bestaansrecht mogen 
hebben. Ze schuwen geen middelen en drukken koste wat het kost hun 
ideeën door. Ze gaan zelfs zover dat ze de wet aan hun laars lappen en 
kinderen confronteren met hun fanatieke handelswijzen. Net zoals 
enkele motorclubs verboden zijn, zou deze haat zaaiende criminele 
bende ook verboden moeten worden. Het gaat mij niet zozeer om het 
onderwerp, want elk normaal denkend mens is tegen racisme, maar de 
manier waarop ze zich profileren. 

‘Jerry King Luther Afriyie’

“Je bent op 11-jarige leeftijd door je vader naar het mooie Nederland 

gehaald. Waarschijnlijk omdat je vader Nederland een fijn en vrij land 

vond en zijn kinderen een betere toekomst wilde geven. Als nu blijkt dat 

dit land niet zo fijn en vrij is, als je vader voor jou in gedachte had, 

waarom keer je niet terug naar je geboorteland Ghana? Het staat je 

vrij om naar Ghana terug te keren en daar te genieten van de vrijheden 

zonder Sinterklaas en Zwarte Piet. Nederland is een democratisch, 

divers en tolerant land. -jammer dat niet iedereen zo is.-”
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1978

Vrijdagavond 17 november 1978. Ik woonde in het stadje Montfoort. 
Een klein dorp in de provincie Utrecht, dat je toch stad moest noemen 
omdat het in 1329 stadsrechten kreeg. Al weken lang waren we in de 
ban van Sinterklaas en Zwarte Piet. Ook op school (de Hoflandschool) 
waren we ermee bezig en maakten tijdens handvaardigheid de mooiste 
‘kunstwerken’ van Zwarte Piet en Sinterklaas. Ik nam alles natuurlijk 
mee naar huis om het trots aan mijn vader en mijn moeder te laten zien, 
die de ‘kunstwerken’ dan op een prominente plaats in de huiskamer 
ophingen. Gezellig al die leuke Sinterklaasversieringen in de kamer.

Een hoogtepunt van het Sinterklaasfeest was, dat de Zwarte Pieten zelfs 
in de school wisten te komen en ’s nachts bij iedereen wat pepernoten 
en 1 of 2 schuimpjes op het bureau legden. Vol spanning beleefde ik 
deze weken.

Later hoorde ik van mijn ouders, dat het ook voor hen een geweldige 
tijd was. Al weken voor de intocht van Sinterklaas at ik mijn eten 
zonder problemen op en ging ik zonder te zeuren gewoon naar boven 
om te slapen. Per slot van rekening had Sinterklaas al Spionage Pieten 
op pad gestuurd om te controleren of de kinderen wel goed luisterden. 
Ik wilde het natuurlijk niet riskeren dat ik geen cadeautjes zou krijgen.

Het was 17 november 1978, de avond voor de intocht. Ik had eigenlijk 
al lang moeten slapen maar door de spanning lukte het niet. Om de 10 
minuten sloop ik naar zolder om daar over alle daken van ons hof 
(Abraham Colijnhof) te kijken of ik al een glimp van de Zwarte Pieten 
op kon vangen. Natuurlijk zag ik nooit wat, maar in mijn fantasie zag ik 
in de verte altijd wel een veer wegschieten achter één of andere 
schoorsteen. Uiteindelijk won de vermoeidheid het toch van de 
spanning en rond middernacht viel ik in slaap, dromend van Sinterklaas 
en Zwarte Piet.
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Samen met mijn vriend Jantje waren we al weken aan het fantaseren 
hoe het bij de intocht zou zijn. We mochten namelijk voor het eerst 
zonder onze ouders naar de intocht. Het was ook altijd een geweldig 
feest wat in Montfoort georganiseerd werd tijdens de intocht. 
Sinterklaas kwam met heel veel Pieten (Muziek Piet, Sport Piet, Lach 
Piet, Zing Piet, Zeur Piet, Dans Piet, Pepernoten Piet en Hoofd Piet) 
aangevaren op een geweldige stoomboot. De pittoreske haven van 
Montfoort was altijd afgeladen met kinderen, ouders en opa’s en oma’s. 
Voordat de stoomboot aan de horizon van de Hollandse IJssel 
tevoorschijn kwam, zong iedereen tientallen Sinterklaasliedjes onder 
luide assistentie van de plaatselijke blaaskapel.

Als de boot er bijna was, kreeg de blaaskapel de opdracht om: ‘Zie 
ginds komt de stoomboot’ te spelen. Uit volle borst zongen we mee, 
omdat we wisten dat het moment suprême er bijna was.

Zie ginds komt de stoomboot uit Spanje weer aan.

Hij brengt ons Sint Nicolaas

ik zie hem al staan.

Hoe huppelt zijn paardje

het dek op en neer,

hoe waaien de wimpels

al heen en al weer.

Zijn knecht staat te lachen

en roept ons reeds toe:

Wie zoet is krijgt lekkers;

wie stout is de roe!

Oh, lieve Sint Nicolaas

kom ook eens bij mij

en rijd toch niet stilletjes

ons huisje voorbij!
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Luid gejoel galmde door de haven toen we de eerste Zwarte Piet al 
dansend in het kraaiennest zagen zwaaien. Eindelijk is het dan zover! 
Ze zijn er! Met Jantje had ik afgesproken om met de Zwarte Piet mee te 
lopen die het meeste pepernoten had. Dit lukte dan ook, gezien ik 
wekenlang van de gevangen pepernoten kon snoepen.

Na lang wachten waren Sinterklaas en Zwarte Piet dan eindelijk in het 
land. Als ik nou mijn best op school deed en mijn eten goed opat, mocht 
ik tot 5 december ook nog elke avond mijn schoen zetten. Elke avond 
deed ik mijn best om zo hard mogelijk een Sinterklaasliedje te zingen. 
Het zou mij toch niet gebeuren dat de Zwarte Pieten mij niet zouden 
horen en ik niets in mijn schoen zou krijgen. Op 5 december kregen we 
dan als kers op de taart, ook nog eens cadeautjes. -Wat een mooi feest 
was het toch!-

1980 Beatrix koningin en Joop Zoetemelk wint Tour de France
1988 Nederlands elftal eindelijk Europees kampioen voetballen
1989 Val Berlijnse muur
1991 Start Golfoorlog Irak
1992 Bijlmerramp
1993 Officiële oprichting van de Europese Unie
2000 Vuurwerkramp Enschede
2001 Aanslagen 11 september
2002 Pim Fortuyn vermoord en invoer Euro
2003 Irakoorlog
2004 Theo van Gogh vermoord
2013 Willem-Alexander koning
2014 MH 17
2019 André Hazes jr. en Bridget Maasland krijgen een relatie
2020 André Hazes jr. en Bridget Maasland uit elkaar
2020 Intelligente lockdown door het coronavirus

42 jaar later… 

Hetzelfde kleine jongentje een paar weken voor Sinterklaas bij 
handvaardigheid. “Juffrouw mogen we een leuke Zwarte Piet maken 

vandaag?” Juffrouw: “Nee Robbie, we gaan stenen schilderen, we gaan 

geen knutsels van Sinterklaas en Zwarte Piet maken.” 
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Verdrietig vroeg ik aan de juffrouw “Waarom niet?” Juffrouw 
antwoordde: “Dat is het beleid van de school Robbie!”  Ik liep naar huis 
en kon niets leuks meenemen van Sinterklaas en Zwarte Piet. Wat 
moesten we nu in de kamer ophangen? Ik vertelde het aan mijn moeder, 
die me troostte en zei “Kom, we gaan zelf wat maken.” We maakten van 
papier-maché een mooie Sinterklaas en Zwarte Piet. Toen we klaar 
waren vroeg ik aan mijn moeder: “Mama wat is beleid?” Natuurlijk 
wist mijn moeder niet wat ik ermee bedoelde, maar na een paar keer 
doorvragen snapte ze de vraag. Ze antwoordde dat er kinderen in 
Nederland wonen met een geloof waarin Sinterklaas en Zwarte Piet niet 
bestaan. Om iedereen gelijk te behandelen, wordt er op school geen 
Sinterklaas meer gevierd. Vol ongeloof nam ik dit voor lief en bereidde 
me voor op de rest van het Sinterklaasfeest. Totdat ik realiseerde dat 
Zwarte Piet dan ook geen pepernoten ’s nachts op mijn bureau zou 
leggen. Ik snapte het allemaal niet zo. 
-Maar de volwassen mensen zullen wel weten hoe het allemaal moet.-

De volgende dag mocht ik samen met Jantje mijn schoen zetten bij een 
tante van Jantje. Met 6 kinderen zongen we Sinterklaasliedjes mee met 
Spotify. Al na een paar zinnen bleek al dat ik niet mee kon zingen, 
omdat ik de tekst van de liedjes niet kende. De liedjes hadden allemaal 
andere woorden. Ik wilde niet voor schut staan dus zong ik niet mee. Ik 
snapte er niets van en vroeg bij thuiskomst deze keer aan mijn vader 
uitleg. Zijn uitleg was dat de grote mensen tegenwoordig vinden dat 
Sinterklaas zich teveel met de opvoeding bemoeit en de roe niet meer 
gebruikt mag worden. Veel snapte ik daar niet van, want de roe werd 
toch nooit gebruikt? Ik kreeg zelfs wel eens een roe met snoepjes in 
mijn schoen.
-Maar de volwassen mensen zullen wel weten hoe het allemaal moet.-

Ik vroeg ook waarom het woord ‘knecht’ niet meer gebruikt mocht 
worden in de liedjes. Mijn vader legde uit dat het woord 'knecht' scheve 
machtsverhoudingen impliceert (ja hij gebruikte vroeger altijd moeilijke 
woorden). Ik begreep wat hij bedoelde maar ik snapte niet wat ermee 
bedoeld werd.
-Maar de volwassen mensen zullen wel weten hoe het allemaal moet.-



17

Het was bijna zover, nog 5 of 10 minuten en Sinterklaas en Zwarte Piet 
zouden aankomen. Samen met Jantje klom ik op een glasbak, om verder 
over de Hollandse IJssel te kunnen kijken. Ja hoor daar kwam de boot, 
wat een spanning! De boot naderde de kade en het eerste wat ik zag was 
een Piet. Inderdaad, geen Zwarte Piet maar Ome Sjaak met een paar 
zwarte vegen in zijn gezicht. De trainer van mijn voetbalelftal zag ik 
ook, helemaal in het groen. Ik snapte er niets van… Waarom hebben de 
Zwarte Pieten allemaal kleuren en vegen? Ik besloot er niets over te 
zeggen en te wachten tot ik thuis was. “Mama!” riep ik. “Ja Robbie wat 

is er?” vroeg mijn moeder. “Waarom zijn er geen Zwarte Pieten meer 

bij Sinterklaas?” Mijn moeder moest even denken hoe ze hier antwoord 
op moest geven. “Nou Robbie” zei ze. “Er is een man die in Ghana 

geboren is en die heet Jerry King Luther Afriyie. Toen hij elf jaar was 

haalde zijn vader hem naar Nederland omdat het zo’n fijn land was. 

Omdat Jerry een zwarte huid heeft, hebben kinderen wel eens Zwarte 

Piet tegen hem gezegd. Dat vond hij zo erg dat hij een organisatie is 

gestart die ‘Kick Out Zwarte Piet’ heet. Want hij vindt Nederland 

blijkbaar helemaal geen fijn land. Hij vindt Zwarte Piet racistisch”. Ik 
begreep het niet helemaal.
-Maar de volwassen mensen zullen wel weten hoe het allemaal moet.-

Maar toch vond ik het raar, omdat ik respect had voor Zwarte Piet en ik 
heel blij werd van Zwarte Pieten. Sterker nog, ik had het gevoel dat 
Zwarte Piet mijn vriend was. Op school vierden we al geen Sinterklaas 
meer, de liedjes werden veranderd, er waren geen Zwarte Pieten meer 
en dat allemaal omdat Jerry dat wilt?
-maar de volwassen mensen zullen wel weten hoe het allemaal moet.-

Na een paar dagen kon ik het toch niet helemaal loslaten en vroeg me af 
hoe het dan met Pasen zat. Ik vroeg aan mijn moeder: “Nu het allemaal 

veranderd is met Sinterklaas, hoe zit het dan met Pasen?”

Mijn moeder antwoordde geïrriteerd:
“Robbie, ik weet het niet precies, maar ze zullen wel weten hoe het 

allemaal moet! en eet je bord nu eens leeg, je had al lang in bed moeten 

liggen!”


